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Abstract (en)
[origin: WO9116161A1] The automatic multi-spindle lathe described has its mandrels (9) disposed fixed in a circle. A revolving tool drum (4), with
matching diameter and tool disposition, is mounted coaxial to the mandrels so that it can be switched in rotation and which can engage its tools (6)
simultaneously into the individual mandrels (9), each tool (6) engaging in all the mandrels (9) during a complete rotation of the drum. Associated
with each mandrel (9) is a CNC cross-slide (10, 12) which can work the workpiece (7) unimpeded from the outside during the whole of this rotation.
Chip removal and operational comfort can be optimized by asymmetric disposition of the mandrels. The drum (4) can also execute intermediate
cycles, thus doubling the number of usable tools (6). A robot (17) can also be linked to the lathe.

Abstract (fr)
Tour automatique multibroche avec disposition circulaire et stationnaire des broches porte-pièces (9). Au tour est associé coaxialement, avec
division et diamètre correspondants, une tête revolver porte-outil en tambour (4) à transfert circulaire, laquelle engage ses outils (6) simultanément
dans les différentes broches (9), suite à quoi, après un cycle rotatif complet, chaque outil de revolver (6) a été engagé dans chaque broche (9). A
chaque broche porte-pièces (9) est associé un chariot à transversal CNC (10, 12), lequel peut usiner la pièce (7) pendant toute la durée de ce cycle
rotatif sans entraves de l'extérieur. Grâce à des dispositions asymétriques des broches, il est possible d'optimiser la chute des copeaux et le confort
de manoeuvre. Le revolver (4) peut aussi effectuer des cycles intermédiaires et doubler ainsi le nombre d'outils utilisables (6). Un robot (17) peut
être relié avantageusement à la machine.
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